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TARİH: 09/08/2024 
 

حْمٰنِِ  اٰللِِّ  بِسْــــــــــــــــــــــمِِ حيمِِ  الرَّ  الرَّ
 

واِانَْفسَُهُمِْذكََرُواِاٰللَِِّ اوَِْظَلمَُُٓ اِذاَِفعََلوُاِفَاحِشَةًِ وَالَّذ۪ينَِ

ِِ اٰللُّ ِ الََِّّ الذُّنوُبَِ يغَْفِرُِ وَمَنِْ لِذنُُوبِهِمِْ وَلَمِِْفَاسْتغَْفرَُواِ

واِعَلٰىِمَاِفعََلُواِوَهُمِْيعَْلَمُونَِ  ِ.يصُِرُّ
 

ُِ  ىـــــصَلَِّ  اللَِِّّ  ولُِـــــرَسُِ  وَقَالَِ   :سَلَّمَِ  وَِ عَلَيْهِِ  اللَّّ
ابُونَِ ِبَنيِِآدمََِخَطَّاءٌ،ِوَخَيْرُِالْخَطَّائِينَِالتَّوَّ  ِ.كُلُّ

 

TEVBE VE İSTİĞFAR 
 

Muhterem Müslümanlar! 

Tövbe, nefsimizle hesaplaşmak, içtenlikle ve 

samimiyetle günahlardan pişmanlık duymaktır. Hata 

ve günahta ısrar etmemek, bir daha onlara dönmeme 

kararlılığını göstermektir. Hevâ ve hevesimizin esiri 

olmamaya söz vermektir. Tövbe, günahlarla kirlenen 

yüreklerimizi paslarından arındırmaktır. 

Yenilenmek ve tertemiz bir başlangıç yapabilmektir. 

Yüce Rabbimizin sevgisine, hoşnutluğuna talip 

olmaktır. Hutbemin başında okumuş olduğum âyet-i 

kerîmede Yüce Allah (cc.) şöyle buyurmaktadır:; “O 

takva sahipleri ki, bir kötülük yaptıklarında, ya 

da kendilerine zulmettiklerinde Allah'ı hatırlayıp 

günahlarından dolayı hemen tevbe-istiğfar 

ederler. Zaten günahları Allah'tan başka kim 

bağışlayabilir ki! Bir de onlar, işledikleri 

kötülüklerde, bile bile ısrar etmezler”1 Rasulullah 

(s.a.v.)’de; “Bütün Âdemoğlu günah işleyebilir, 

hata yapanların en hayırlısı ise tevbe edenlerdir”2 

buyurarak bizleri tövbe etmeye teşvik etmektedir. 
 

Aziz Müminler! 

İnsanoğlundan istenen daima iyiye ve güzele 

yönelmesidir. Yüce Allah’ın emir ve yasakları 

doğrultusunda bir hayat sürmesidir. Ne var ki insan 

bazen, bilerek veya bilmeyerek günaha sürüklenir. 

Zira o, hem iyiye hem de kötüye meyilli 

yaratılmıştır. Cenâb-ı Hakk’ın kullarına lütfettiği 

tövbe ise günahlardan kurtulmak için bir rahmet ve 

umut kapısıdır. 

 
1 Âl-i İmrân, 3/135. 
2 İbn-i Mâce, Zühd, 30. 
3 İbn-i Mâce, Zühd, 30. 

Muhterem Müslümanlar! 

Tevbe, Yüce Allah’ın kullarına lütfettiği kurtuluş ve 

arınma müjdesidir. Kulun Rabbini hatırlaması, 

aczini dile getirmesi ve Cenâb-ı Hak’tan af ve 

mağfiret dilemesidir. Merhametlilerin en 

merhametlisi olan Yüce Allah’a iltica etmesidir. 

Tevbe, adeta hayata yeniden başlamamız, tertemiz 

bir sayfa açmamız için Rabbimizin bizlere bir 

ikramıdır. Günaha düçar olan mümin için yolunu ve 

yönünü tayin eden en önemli kılavuzdur. 

 

Kıymetli Müslümanlar! 

Ölüm gelip bizi bulmadan, henüz fırsatımız varken 

yönümüzü ve yüzümüzü rabbimize dönerek, 

ellerimizi samimiyetle ona açarak, tam bir nedâmet 

içerisinde O’na yalvarıp yakaralım. O’nun af ve 

mağfiret denizine yelken açalım. Günahlarımızda 

ısrar etmeyelim. Günahların kalplerimizi 

kararttığının bilincinde olalım. Küçük de olsa 

günahları hafife almamızın bir gün bizim 

felaketimize sebep olabileceğinin farkına varalım.  

Peygamber Efedimiz (s.a.v.); “Günahına tevbe 

eden günah işlememiş gibidir”3 , “günahlarınız 

gökyüzüne ulaşacak kadar da olsa, ardından 

tevbe ederseniz, şüphesiz Allah tevbelerinizi 

kabul eder”4, "Vallahi ben günde yetmiş defadan 

fazla Allah'a istiğfar ve tevbe ediyorum.”5 

buyurarak hem tövbelerin Allah tarafından mutlaka 

kabul edileceğini bize müjdelemekte hem de kendisi 

gibi bizlerin de günde en az yetmiş defa Rabbimize 

tevbe ve istiğfar etmemizi ısrarla tavsiye etmektedir. 
 

Kıymetli Müminler! 

Rehberi Kur’ân olanın pusulası asla şaşmaz. Önderi 

Hz. Peygamber (s.a.v.) olanın yolu cennete çıkar. 

Rabbim bizlere Kur’ân’da gösterdiği şekliyle, 

Rasulünün öğrettiği gibi tevbe ve istiğfar etmeyi 

nasip etsin. Cümlemizi affettiği ve razı olduğu 

kulları arasına ilhak eylesin. Cumamız mübarek 

olsun.  
 

Hollanda Diyanet Vakfı 

4 İbn-i Mâce, Zühd, 30. 
5 Buhari, Daavât, 4. 


